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Onderwerp Antwoord van Gedeputeerde Staten op schriftelijke vragen. 

Van het lid 

Fractie 

Inzake 

: N. Vincken

: SVL 

: Schriftelijke vragen vergunningen Agro America bv. 

Vraag 1. 
Welke vergunningsperikelen zijn dermate zwaarwegend/belangrijk dat het bedrijf met sluiting bedreigd 
wordt en heeft het college hierover al gesproken met de betreffende ondernemers? 

Antwoord. 

Wij hebben een handhavingsverzoek ontvangen op 18 oktober 2021 inhoudende dat bij de inrichting 

T.A.J. Willems America B.V. een ander mestverwerkingsproces wordt toegepast dan is vergund in de 

omgevingsvergunning fase 1 van 14 mei 2020 (het structureel thermisch hygiëniseren van mest, hetgeen 

volgens de vergunning enkel is toegestaan bij calamiteiten). Tijdens meerdere controles van de RUD-ZL 

is geconstateerd dat het afwijkende proces inderdaad structureel wordt uitgevoerd. Daarnaast zijn er, in 

het jaar 2021, 31 klachten ontvangen over geuroverlast als gevolg van de activiteiten van dit bedrijf.  

Indien uit toezicht blijkt dat handhavend dient te worden opgetreden dan doen wij dit na een zorgvuldige 

afweging en in onderhavige casus, die al enkele jaren loopt en waar een heel proces aan vooraf is 

gegaan restte ons niets anders dan handhavend op te treden. 

Op grond van vaste jurisprudentie geldt er een beginselplicht tot handhaving. 

Dit betekent dat er handhavend opgetreden moet worden.  
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Op 3 maart 2022 hebben wij twee lasten onder dwangsom opgelegd (één last aan het bedrijf T.A.J. 

Willems America B.V. en één last aan de bestuurder van voornoemd bedrijf). Bovendien heeft het 

genoemde bedrijf twee keer verzocht om een voorlopige voorziening bij de voorzieningenrechter van de 

rechtbank Limburg.  

Twee keer heeft de voorzieningenrechter de voorlopige voorziening afgewezen (op 13 mei 2022 en  

15 juli 2022) en geoordeeld dat onze dwangsombesluiten redelijk en evenredig zijn. Daarnaast heeft de 

voorzieningenrechter in de uitspraak van 15 juli 2022 expliciet geoordeeld dat met de opgelegde 

dwangsommen niet is gelast de onderneming te sluiten, maar om de bedrijfsvoering in overeenstemming 

te brengen met de vigerende vergunning van 14 mei 2020. 

Nu er voor het bedrijf mogelijkheden blijven voor exploitatie van de mestbe- en verwerking in 

overeenstemming met de vergunde werkwijze is er geen reden voor een voorlopige voorziening, aldus de 

voorzieningenrechter. De termijn waarbinnen T.A.J. Willems America B.V. moet stoppen met het niet 

vergunde mestverwerkingsproces is verstreken op 5 augustus 2022. Als het bedrijf na deze datum mest 

verwerkt op de manier zoals is vergund, dan kan het gewoon in bedrijf blijven. 

Bovendien heeft ook de Adviescommissie bezwaarschriften provincie Limburg ons geadviseerd om de 

ingediende bezwaren ongegrond te verklaren. Op 28 juli 2022 hebben wij de beslissingen op bezwaar 

genomen, waardoor voor T.A.J. Willems America B.V. weer rechtsbeschermingsmogelijkheden 

openstaan. 

Op 19 mei 2022 hebben wij, namens T.A.J. Willems America B.V. een aanvraag om 

omgevingsvergunning voor de activiteit milieu ontvangen. De aanvraag ziet in hoofdzaak op het uitvoeren 

van een ander mestbe- en verwerkingsproces (t.w. thermisch hygiëniseren) ten aanzien van de dikke 

mestfractie in de reguliere bedrijfssituatie. Wegens het ontbreken van een m.e.r.-beoordelingsbesluit 

hebben wij deze aanvraag bij besluit van 9 juni 2022 buiten behandeling gelaten.  

De firma T.A.J. Willems America B.V. heeft ten aanzien van dit besluit een voorlopige voorziening 

aangevraagd bij de voorzieningenrechter van de rechtbank Limburg, alsmede een bezwaarschrift 

ingediend. De voorzieningenrechter heeft ook deze voorlopige voorziening afgewezen in de uitspraak van 

15 juli 2022. 

In de uitspraak van de voorzieningenrechter staat dat niet is gebleken dat ons besluit tot het buiten 

behandeling stellen van de aanvraag onrechtmatig is. Het ingediende bezwaar zal door de 

Adviescommissie bezwaarschriften van de provincie Limburg op 15 augustus 2022 middels een 

hoorzitting worden behandeld. De Adviescommissie bezwaarschriften zal vervolgens aan ons college 

advies uitbrengen, waarna een beslissing op het bezwaar door ons college zal worden genomen. 

Op 8 juli 2022 hebben wij de gevraagde aanmeldnotitie formele m.e.r.-beoordeling van T.A.J. Willems 

America B.V. ontvangen. Bij brief van 25 juli 2022, eveneens verzonden op 25 juli 2022, hebben wij, 

wegens het niet-ontvankelijk zijn van de aanmeldnotitie, initiatiefnemer verzocht om aanvullende 

gegevens en bescheiden. 

Na de uitspaak van de voorzieningenrechter van 15 juli 2022 heeft dhr. Willems diverse college-leden 

persoonlijk benaderd waarbij hij steeds dezelfde boodschap heeft gekregen dat de VTH-taken zijn 

gemandateerd aan de RUDZL en is hij doorverwezen naar de RUDZL. 
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Vraag 2. 

Het LEF is een van de financiers van Agro America. Is er overleg met het LEF inzake de op 

handen zijnde sluiting vanwege de vergunningsperikelen, zo niet waarom niet? 

Antwoord. 

Het LEF had in voorgaande periode een lening verstrekt aan T.A.J. Willems America. Deze lening is 

begin 2022 volledig afgelost door leningnemer. In dat kader is er geen relatie meer tussen Agro America 

en het LEF op grond waarvan overleg inzake vergunningen nog relevant zou kunnen zijn.  

Voor de goede orde willen we opmerken dat zelfs al zou er een relatie zijn met het LEF dan nog staat dat 

ons niet in de weg om handhavend op te treden indien noodzakelijk zoals in onderhavige casus. 

Vraag 3. 

In nauwe samenwerking met het waterschap wordt gezuiverd water komend uit het proces in 

de mestverwerking bij Agro America gebruikt om verdroging van de lokale natuurgebieden tegen 

te gaan. Is er overleg met het waterschap inzake de huidige problematiek inzake de 

vergunningverlening en zo niet waarom niet? 

Antwoord. 

Het Waterschap Limburg is bij brief van 31 mei 2022, eveneens verzonden op 31 mei 2022, geïnformeerd 

over de op 19 mei 2022 bij ons ingekomen aanvraag om een omgevingsvergunning voor de activiteit 

milieu. Vervolgens is Waterschap Limburg bij brief van 9 juni 2022, eveneens verzonden op 9 juni 2022, 

geïnformeerd over het buiten behandeling stellen van voornoemde vergunningsaanvraag wegens het 

ontbreken van een m.e.r-beoordelingsbesluit bij de aanvraag. 

Overigens zijn wij wettelijk verplicht een ingekomen omgevingsvergunningaanvraag voor de activiteit 

milieu ter advies voor te leggen aan Waterschap Limburg indien sprake is van een indirecte lozing op het 

vuilwaterriool (artikel 2.26 Wabo) of indien sprake is van het lozen van afvalwater op een 

oppervlaktewater, waarbij mogelijk sprake is van samenhang met de Waterwet (artikel 3.19 Wabo). 

Bovendien merken wij nog op dat op verzoek van het Waterschap Limburg de RUD-ZL namens het 

college metingen heeft uitgevoerd ten aanzien van het door T.A.J. Willems America B.V. geloosde 

afvalwater in de riolering. Uit deze metingen is gebleken dat er forse overschrijdingen aan de orde waren 

van het vergunde maximale gehalte aan sulfaat in het (geloosde) afvalwater door genoemde inrichting. 

Op 15 juni 2022 hebben wij ook hieromtrent een last onder dwangsom opgelegd aan T.A.J. Willems 

America B.V. 

Vraag 4. 

De omgevingsvergunning is onlangs uitgebreid van 80.000 naar 450.000 M3, zelfs de 

rechtbank heeft de bezwaren van omwonende begin dit jaar ongegrond verklaard. Ziet het 

college in het kader van de huidige stikstofproblematiek de potentie van dit soort bedrijven en 

hun bijdrage in de "stikstofcrisis" niet als kans en welke initiatieven zijn er vanuit de provincie 

richting deze sector al ondernomen? 
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Antwoord. 

Nee, wij zien geen potentie in dit soort bedrijven waar stelselmatig handhavend moet worden opgetreden 

om deze bedrijven te laten voldoen aan de bedrijfsvoering zoals zij deze zelf hebben aangevraagd en 

door ons(/RUDZL) vergund is. Verder zijn wij momenteel in de ontwikkelfase van de gebiedsprocessen in 

het kader van het NPLG (waar stikstof onderdeel van in) en het is op dit moment dus nog te vroeg om 

een uitspraak te kunnen doen over de bijdrage van dit soort bedrijven in de stikstofopgave die er voor 

Limburg ligt.  

Gedeputeerde staten van Limburg 

voorzitter 

secretaris 



Aan: het College van Gedeputeerde Staten van de Provincie Limburg 

Postbus 5700 

6202 MA Maastricht 

Maastricht 25 juli 2022 

Schriftelijke vragen vergunningen Agro America bv. 

Geacht College, 

Wij hebben met verbazing en verontrust kennis genomen van de op handen zijnde sluiting van het 

mestverwerkingsbedrijf Agro America bv. Dit bedrijf is innoverend op het gebied van mestverwerking 

en verwerkt van ca. 75 regionale boeren de lokale drijfmest.   

Dit leidt voor ons tot de volgende vragen: 

1.Welke vergunningsperikelen zijn dermate zwaarwegend/belangrijk dat het bedrijf met sluiting

bedreigd wordt en heeft het college hierover al gesproken met de betreffende ondernemers?

2. Het LEF is een van de financiers van Agro America. Is er overleg met het LEF inzake de op

handen zijnde sluiting vanwege de vergunningsperikelen, zo niet waarom niet?

3. In nauwe samenwerking met het waterschap wordt gezuiverd water komend uit het proces in

de mestverwerking bij Agro America gebruikt om verdroging van de lokale natuurgebieden tegen

te gaan. Is er overleg met het waterschap inzake de huidige problematiek inzake de

vergunningverlening en zo niet waarom niet?

4. De omgevingsvergunning is onlangs uitgebreid van 80.000 naar 450.000 M3, zelfs de

rechtbank heeft de bezwaren van omwonende begin dit jaar ongegrond verklaard. Ziet het

college in het kader van de huidige stikstofproblematiek de potentie van dit soort bedrijven en

hun bijdrage in de “stikstofcrisis” niet als kans en welke initiatieven zijn er vanuit de provincie

richting deze sector al ondernomen?

Graag beantwoording van gestelde vragen binnen de daarvoor geldende termijn. 

Met vriendelijke groet, 

Nick Vincken 

Fractie SVL 


